
  
Protokół Nr III/24

z sesji Rady Gminy Hajnówka
w dniu 27 maja 2024 roku
w sali Nr 12 Urzędu Gminy 

(początek sesji - godz. 13:00 koniec – godz. 15:55) 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad III sesji Rady Gminy Hajnówka.

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy
Hajnówka Wiktor Grygoruk. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu)

Przewodniczący obwieścił, że na sesji obecnych jest 15 radnych, co stanowi
kworum,  niezbędne  do  stwierdzenia  ważności  głosowań  i  podjęcia
prawomocnych uchwał. Powitał przybyłych na sesję w osobach: zebranych
Radnych,  Panią  Wójt  Gminy  Hajnówka  Lucynę  Smoktunowicz,  Zastępcę
Wójta  Pana  Andrzeja  Golonko,  Panią  Skarbnik  Marzenę  Kublik,  Panią
Inspektor  ds.  oświaty  Krystynę  Onopryjuk,  Kierowników  jednostek
organizacyjnych Gminy Hajnówka w osobach:  Panią  Kierownik Gminnego
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Mirosławę  Gawryluk,  Panią  Kierownik
Gminnego Centrum Kultury w Dobinach Janinę Kaliszuk, Panią Dyrektor
Szkoły Podstawowej w Dubinach Alinę Ginszt, pracowników Urzędu Gminy,
Sołtysów oraz gości i mieszkańców obecnych na sesji a także osoby, które
oglądają transmisję za pośrednictwem Telewizji Kablowej oraz pracowników
Telewizji.  Przewodniczący  poinformował,  iż  obrady  są  transmitowane  i
utrwalane za  pomocą urządzeń rejestrujących obraz i  dźwięk.  Transmisja
obrad jest dostępna w sieci Internet a nagranie z sesji zamieszczone zostanie
na stronie Gminy Hajnówka i Biuletynie Informacji Publicznej. Uczestnictwo
w sesji jest dobrowolnym wyrażeniem zgody na udostępnienie wizerunku i
danych osobowych. Stosowna klauzula informacyjna zamieszczona została
na  stronie  Urzędu  Gminy  Hajnówka  oraz  na  drzwiach  sali  obrad.
Przewodniczący dodał,  iż  głosowania na sesji  będą jawne i  odbędą się  za
pomocą  urządzeń  umożliwiających  sporządzenie  i  utrwalenia  imiennego
wykazu głosowań Radnych.  
 
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  III  sesji
Rady Gminy (załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad III  sesji Rady Gminy Hajnówka.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Informacja  Przewodniczącego  Rady  dotycząca  zgłaszanych

interpelacji i zapytań między  sesjami.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie

między sesjami. 
5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Hajnówka za 2023 rok.

5.1. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy;
5.2. Debata;
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5.3. Powzięcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
Hajnówka wotum zaufania.

6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2023 rok
i sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2023
rok.

6.1. Przedstawienie sprawozdań;
6.2. Zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz

opinią RIO;
6.3. Powzięcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu;
6.4. Powzięcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium

Wójtowi Gminy.
7. Powzięcie uchwał:

7.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok;
7.2. w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy

Hajnówka na lata 2024-2029;
7.3. w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji

celowej Powiatowi Hajnowskiemu;
7.4. w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji

celowej  w  2024  roku  Gminie  Czyże  na  dofinansowanie
zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą:  „Remont  dróg
powiatowych na terenie Powiatu Hajnowskiego zniszczonych
w wyniku działań związanych z ochroną granicy państwa”;

7.5. w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji
celowej  w  2024  roku  Gminie  Dubicze  Cerkiewne  na
dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Remont
(przebudowa)  dróg  gminnych  i  powiatowych  na  terenie
Powiatu  Hajnowskiego  zniszczonych  w  wyniku  działań
związanych z ochroną granic państwa”;

7.6. w  sprawie  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania
Mieszkaniowym  Zasobem  Gminy  Hajnówka  na  lata  2024-
2028;

7.7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 
Gminy Hajnówka;

7.8. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka.
7.9. w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/3/2024  Rady  Gminy

Hajnówka z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru członków
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Hajnówka. 
(załącznik Nr 3 do Protokołu)

8. Zapoznanie się z informacją z realizacji Uchwał Rady Gminy 
podjętych od sierpnia 2023 roku do marca 2024 r.

9. Pytania i wolne wnioski.
10. Zamknięcie obrad III Sesji Rady Gminy Hajnówka. 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Kraśko
złożył  ustny  wniosek  o  skreślenie  z  porządku  obrad  punktu  7.9.,  który
zmiany uchwały Nr II/3/2024 Rady Gminy Hajnówka z dnia 7 maja 2024
roku w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Hajnówka.
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Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  powyższy  wniosek.  W
głosowaniu  udział  wzięło  15  Radnych.  ZA  głosowało  5  Radnych –
A.Daniluk, M.Golonko, J.Kot, J.Kraśko, Ł.Treszczotko.  PRZECIW głosowało
9 Radnych –  W.Biryłko,  W.  Grygoruk,  M.Iwaniuk,  A.Jarosz-Szereszewiec,
H.Łukasiewicz,  I.Romaniuk,  G.Sacharczuk,  S.Sokołowski,  R.Sołowianiuk.
WSTRZYMAŁA się  1 Radna – M.Skiepko.  W oparciu o wyniki głosowania
Przewodniczący  stwierdził,  że  bezwzględną  większością  głosów,  wniosek  o
skreślenie z porządku obrad punktu 7.9. dotyczącego zmiany uchwały Nr
II/3/2024  Rady  Gminy  Hajnówka  z  dnia  7  maja  2024  roku  w  sprawie
wyboru  członków  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Hajnówka  –  został
ODRZUCONY. 

Przewodniczący poddał  pod głosowanie porządek obrad III  sesji  Rady
Gminy Hajnówka. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA głosowało 11
Radnych -  W.Biryłko,  A.Daniluk,  W.  Grygoruk,  M.Iwaniuk,  A.Jarosz-
Szereszewiec,  H.Łukasiewicz,  I.Romaniuk,  G.Sacharczuk,  M.Skiepko,
S.Sokołowski,  R.Sołowianiuk,  PRZECIW  głosowało  3  Radnych –  J.Kot,
J.Kraśko, Ł.Treszczotko. 1 Radny się WSTRZYMAŁ – M. Golonko.

Porządek obrad III sesji Rady Gminy Hajnówka pozostał niezmieniony.   
 

Do  punktu  3-go.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  dotycząca
zgłaszanych interpelacji i zapytań między sesjami.

Przewodniczący poinformował, iż w okresie od dnia 7 maja 2024 r. do
dnia dzisiejszego nie wpłynęły interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący  poinformował,  iż  w  dniu  17  maja  2024  r.  wpłynął
wniosek  (Załącznik  Nr  4  do  Protokołu)  mówiący  o  założeniu  Koalicyjnego  Klubu
Radnych  „Niezależni”  Rady  Gminy  Hajnówka  w  następującym  składzie:
A.Jarosz-Szereszewiec  jako  przewodnicząca  oraz  członkowie:  W.Biryłko,
M.Iwaniuk,  H.Łukasiewicz,  I.Romaniuk,  G.Sacharczuk,  S.Sokołowski,
R.Sołowianiuk. 
  Ponadto Przewodniczący przypomniał, iż w związku z rozpoczynającą się
kadencją, zgodnie z zapisami Ustawy o samorządzie gminnym z 1990 roku
oraz  Regulaminu  Rady  Gminy,  Radni  mają  prawo  składać  na  piśmie
interpelacje i wnioski do Przewodniczącego Rady Gminy na przygotowanych
przez Biuro Obsługi Rady Gminy drukach.   

Do punktu 4-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych
w okresie między sesjami.

Wójt  Gminy  Lucyna  Smoktunowicz  zabierając  głos  poinformowała  o
działaniach podejmowanych w okresie od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego.
Wymieniła  realizowane  zadania  inwestycyjne  w  postaci  rozbudowy  i
przebudowy dróg gminnych i wewnętrznych, zawarcia umowy na przekazanie
terenu  pod  inwestycję  „Modernizacja  infrastruktury  drogowej  i  wodno-
kanalizacyjnej na terenie Gminy Hajnówka”. Wójt wymieniła nazwy odcinków
przebudowywanych dróg  oraz  inne  wykonane  i  planowane  do  wykonania
zadania. 

Wójt  poinformowała  o  odbytych  spotkaniach  państwowych  i
kulturalnych oraz podpisanych umowach na wsparcie finansowe. Ponadto
Pani Wójt  przypomniała o czekających nas wyborach do Europarlamentu,
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podczas  których  Gmina  zapewnia  transport.  Dodała,  że  rozkład  jazdy
zamieszczony został w ostatnim gminnym biuletynie informacyjnym. 

 Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Do punktu 5-go.   Rozpatrzenie  Raportu  o  stanie  Gminy Hajnówka za  
2023 rok. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż obwiązek  opracowania
dokumentu  wynika  z  art.  28  aa   ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r  o
samorządzie gminnym. Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w
roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, a
także uchwał rady gminy. Przybliżył zebranym procedurę opracowywania i
rozpatrywania Raportu o stanie gminy.

5.1.  Przedstawienie Raportu o stanie Gminy;
Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz przedstawiła szczegółowo Raport o

stanie Gminy Hajnówka za 2023 rok.  (35:15 – 56:57 transmisji)
(załącznik Nr 5 do Protokołu)

5.2.  Debata;
Przewodniczący  poinformował,  iż  w  debacie  nad  Raportem  o  stanie

Gminy  radni  zabierają  głos  bez  ograniczeń  czasowych.  W  debacie  mogą
uczestniczyć także mieszkańcy gminy, składając pisemne zgłoszenie do dnia
poprzedzającego  dzień  sesji,  poparte  w  przypadku  naszej  Gminy
dwudziestoma podpisami.  Dodał,  iż  na dzisiejszą debatę nad Raportem o
stanie Gminy za 2023 rok zgłoszenia mieszkańców nie wpłynęły.  

Przewodniczący  otworzył  debatę.  Jako   pierwsza  głos  zabrała
Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego
Walentyna  Biryłko.  Zwróciła  się  z  prośbą  do  Pani  Wójt  o  sprecyzowanie
tematu przeznaczenia środków finansowych „popegieerowskich” z Polskiego
Ładu. Po wysłuchaniu wszystkich pytań Wójt uzupełniła swoją wypowiedź.   

Jako kolejny  głos  zabrał  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Stanisław
Sokołowski.  Nawiązał  do  tematu  wysokich  kwot,  które  są  wpłacane  za
mieszkańców Gminy przebywających w ośrodkach opiekuńczych. Skierował
pytanie  do  Wójt,  czy  osoby  te  są  samotne,  czy  posiadają  rodziny,  czy
posiadają  majątek?  Wójt  odpowiadając  na  zadane  pytanie  wyjaśniła,  iż
Gmina nie ma prawa ingerować w majątek mieszkańców przebywających w
ośrodkach.  
(58:19 – 1:03:55 transmisji) 

Wobec braku innych głosów w debacie nad Raportem o stanie Gminy
Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

5.3.  Powzięcie  uchwały    w  sprawie    udzielenia  Wójtowi  Gminy  
Hajnówka wotum zaufania  .   

Przewodniczący po przytoczeniu treści projektu uchwały, udzielił głosu
Zastępcy  Wójta,  Kierownikowi  Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego  i  Gospodarki  Gruntami  Andrzejowi  Golonko,  który
przedstawił  uzasadnienie  do  powyższego  projektu  w  sprawie  udzielenia
Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania. Wobec braku pytań i głosów w
dyskusji  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w
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sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania. W głosowaniu
udział  wzięło  15 Radnych.  ZA przyjęciem uchwały  głosowało 15 radnych.
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził,  że Rada Gminy
Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/7/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania
(Załącznik Nr 6 do Protokołu)

Do  punktu  6-go.  Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Gminy za 2023 rok i sprawozdania finansowego z wykonania budżetu
Gminy za 2023 rok.

6.1. Przedstawienie sprawozdań;
Skarbnik  Gminy  Marzena  Kublik  poinformowała,  iż  Wójt  przy

omawianiu Raportu o stanie Gminy za 2023 rok szczegółowo omówiła dane
zawarte w sprawozdaniu z wykonania budżetu. Dodała, iż sprawozdanie to
było  również  tematem  posiedzeń  poszczególnych  Komisji.  Nadmieniła,  iż
przedłożone przez Wójt Gminy sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023
rok zostało pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w
Białymstoku uchwałą z dnia 19 marca 2024 roku.  

(załącznik Nr 7 do Protokołu)

6.2. Zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz
opinią RIO;

Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Rewizyjna poprzedniej
kadencji  na  podstawie  opracowanych  Sprawozdań  z  wykonania  budżetu
gminy za 2023 rok, sporządziła opinię w sprawie rocznej oceny wykonania
budżetu  gminy  za  2023  rok  oraz  sporządziła  wniosek  o  udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji Rewizyjnej z
dnia  26  marca  2024  roku  w  sprawie  rocznej  oceny  wykonania  budżetu
gminy za 2023 rok. Poinformował, że na posiedzeniu w dniu 26 marca 2024
roku Komisja rewizyjna rozpatrzyła przedstawione przez Wójta sprawozdanie
finansowe,  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  wraz  z  opinią  Regionalnej
Izby  Obrachunkowej  o  tym  sprawozdaniu,  informację  o  stanie  mienia
komunalnego i zapoznała się z opiniami pozostałych Komisji Rady Gminy.
Komisje rozpatrzyły sprawozdania i informacje z wykonania budżetu za 2023
rok  i  nie  wniosły  uwag.  Komisja  Rewizyjna  stwierdziła  że:  Wójt  Gminy
realizując budżet gminy za 2023 rok przyjęty uchwałą Rady Gminy w dniu
23 grudnia 2022 r. wykonał planowane zadania rzeczowe, Komisja podczas
analizy  sprawozdania  nie  stwierdziła  żadnych  nieprawidłowości  w
gospodarowaniu  mieniem  komunalnym,  podczas  realizacji  budżetu  Wójt
prawidłowo gospodarował środkami finansowymi. Nie stwierdzono uchybień
w  realizacji  planowanych  i  wydatkowanych  środków  finansowych,  Wójt
Gminy  prawidłowo  realizował  dochody  i  wydatki  planowane  w  budżecie.
Reasumując  powyższe  Komisja  Rewizyjna  dokonała  kompleksowej  rocznej
oceny wykonania budżetu za 2023 rok i pozytywnie oceniła Sprawozdanie z
Wykonania budżetu. 
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Komisja  Rewizyjna  wystąpiła  z  wnioskiem o  udzielenie  absolutorium
Wójtowi Gminy Hajnówka.

Uwag nie zgłoszono. 
(załącznik Nr 8 do Protokołu)

6.3.  Powzięcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu;

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z
wykonania budżetu. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem
uchwały  głosowało  15  radnych.  Przewodniczący  w  oparciu  o  wyniki
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/8/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu 

(Załącznik Nr 9 do Protokołu)

6.4. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi
Gminy.

Skarbnik Gminy Marzena Kublik poinformowała,  że  treść uchwały w
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Hajnówka odpowiada treści
wniosku  Komisji  Rewizyjnej.  Po  przedłożeniu  sprawozdań  i  uzyskaniu
pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zasadnym jest udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy Hajnówka.   

Po  odczytaniu  treści  projektu  uchwały,  Przewodniczący  poddał  pod
głosowanie uchwałę  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  W
głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15
radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada
Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/9/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy
(Załącznik Nr 10 do Protokołu)

Przewodniczący  Rady  Gminy  w  związku  z  uzyskanym  absolutorium
złożył gratulacje Pani Wójt Lucynie Smoktunowicz, pracownikom, Radnym,
Sołtysom.  Wójt  Gminy  w  nawiązaniu  do  gratulacji  podziękowała  za
udzielenie absolutorium, podkreśliła znaczenie pracowników Urzędu Gminy
a  także  pracowników  jednostek  organizacyjnych  w  realizacji  zadań
związanych z wykonaniem budżetu.  

Do punktu 7-go. Powzięcie uchwał:

7.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok;
Skarbnik  Gminy  Marzena  Kublik  przedstawiła  projekt  uchwały  w

sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  na  2024  rok.  Pani  Skarbnik
poinformowała,  iż  projekt  uchwały  dotyczy  zmian  w  zakresie  planu
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dochodów  i  wydatków  budżetowych.  Szczegółowo  omówiła  zmiany
wprowadzone do budżetu. Objaśnienia dokonanych zmian zawarte zostały w
załączniku  Nr  5  do  projektu  uchwały.  Pani  Skarbnik  dodała,  iż  po
dokonanych zmianach dochody budżetu zamkną się kwotą 37 841 138 zł a
wydatki  kwotą  39 188  470  zł.  Przychody  i  rozchody  budżetu  nie  uległy
zmianie. 
        Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Jako  pierwsza  głos  w  dyskusji  zabrał  Radna  Iwona  Romaniuk.
Skierowała  pytanie  o  powody  usunięcia  z  wykazu  zadań  inwestycyjnych
środków  na  przedsięwzięcie  ocieplenia  budynku  świetlicy  wiejskiej  w
Borysówce.  Wójt  odpowiadając  wyjaśniła,  iż  zaistniała  konieczność
przesunięcia środków z powodu nieprzewidzianych kłopotów przy realizacji
zadania inwestycyjnego przebudowy drogi do Nowoberezowa.

Jako kolejny głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stanisław
Sokołowski. Zaproponował rezygnację z budowy wiaty w Nowosadach oraz
zezłomowanie wozu strażackiego z przeznaczeniem środków na ważniejsze
cele. 

Jako kolejna głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Finansów
i  Rozwoju  Gospodarczego  –  Walentyna  Biryłko.  Dokonała  szczegółowej
analizy  środków  finansowych  i  uzyskanych  oszczędności  na  wykonaniu
zadań  inwestycyjnych  związanych  z  przebudową  i  rozbudową  dróg  i
infrastruktury  wodno-kanalizacyjnej  na  terenie  Gminy  Hajnówka  a  także
analizy  środków  przeznaczonych  na  montaż  instalacji  fotowoltaicznej  na
potrzeby oczyszczalni w Mochnatym i hydroforni w Nowoberezowie. Pani W.
Biryłko  poprosiła  o  wyjaśnienie.  Zastępca  Wójta,  Kierownik  Referatu
Inwestycji,  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Gruntami  Andrzej
Golonko wyjaśnił przyczyny wprowadzonych zmian w budżecie, przesuwania
środków  na  ważniejsze  inwestycje  oraz  wymienił  miejsca  przeznaczenia
zaoszczędzonych środków z zakończonych zadań inwestycyjnych. 

Podjęto dyskusję na temat nakładek asfaltowych na odcinkach dróg
Gminnych i wewnętrznych. 

Wójt  odniosła  się  do  wypowiedzi  Wiceprzewodniczącego  Stanisława
Sokołowskiego na temat wiaty w Nowosadach. Poinformowała, iż  zamierzała
stworzyć  muzeum starych wozów i  przedmiotów strażackich jako atrakcji
turystycznej.  Dodała:  jeśli  radni  zdecydują  o  likwidacji  tego  miejsca  –
przychyli  się  do  ich  woli.  Zastępca  Wójta  Andrzej  Golonko  uzupełnił
wypowiedź Pani Wójt w temacie wiaty w Nowosadach. Dodał, iż inwestycja
jest już w trakcie realizacji  i wskazane jest aby ją zakończyć.      

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
zmian  w  budżecie  gminy  na  2024  rok.  W  głosowaniu  udział  wzięło  15
Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w
oparciu o wyniki głosowania stwierdził,  że Rada Gminy Hajnówka podjęła
uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/10/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok
(Załącznik Nr 11 do Protokołu)

7



7.2.    w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  
Hajnówka na lata 2024-202  9;  

Skarbnik  Gminy  Marzena  Kublik  przedstawiła  projekt  uchwały  w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata
2024-2029.  Poinformowała,  iż  projekt  jest  wynikiem  zmian  w  budżecie
Gminy w zakresie dochodów i wydatków budżetowych oraz uaktualnieniem
wykazu przedsięwzięć. Planowany wynik finansowy nie uległ zmianie.   

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie

zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Hajnówka na lata  2024-
2029.  W  głosowaniu  udział  wzięło  15  Radnych.  ZA  przyjęciem  uchwały
głosowało  15  radnych.  Przewodniczący  w  oparciu  o  wyniki  głosowania
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/11/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka
na lata 2024-2029

(załącznik Nr 12 do Protokołu)

7.3.    w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  
celowej dla Powiatu Hajnowskiego  ;  

Zastępca  Wójta,  Kierownik  Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej
Powiatowi  Hajnowskiemu.  Poinformował,  iż  według  wcześniejszych
uzgodnień,  Gmina  jest  zobowiązana  partycypować  w  kosztach  montażu
kurtyny powietrznej wewnętrznej z nagrzewnicą przy drzwiach rozsuwanych
do  budynku  Urzędu,  w  ramach  pomocy  finansowej  między  jednostkami
samorządu terytorialnego. Wysokość dotacji 4880,23 zł. 

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie

udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  celowej  dla  Powiatu
Hajnowskiego.  W  głosowaniu  udział  wzięło  15  Radnych.  ZA  przyjęciem
uchwały  głosowało  15  radnych.  Przewodniczący  w  oparciu  o  wyniki
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/12/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla
Powiatu Hajnowskiego

(Załącznik Nr 13 do Protokołu)

7.4.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji
celowej  w  2024  roku  Gminie  Czyże  na  dofinansowanie  zadania
inwestycyjnego  pod  nazwą:  „Remont  dróg  powiatowych  na  terenie
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Powiatu  Hajnowskiego  zniszczonych  w  wyniku  działań  związanych  z
ochroną granicy państwa”;

Zastępca  Wójta,  Kierownik Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt
uchwały z uzasadnieniem w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie
dotacji  celowej  w  2024  roku  Gminie  Czyże  na  dofinansowanie  zadania
inwestycyjnego pod nazwą: „Remont dróg powiatowych na terenie Powiatu
Hajnowskiego zniszczonych w wyniku działań związanych z ochroną granicy
państwa”.  Wójt  wyjaśnił,  iż  w  związku  z  pismem  Wójta  Gminy  Czyże  i
uzgodnieniami  pomiędzy  Gminami,  dotyczącymi  dofinansowania  zadania
inwestycyjnego, proponuje się udzielenie dotacji celowej w kwocie 28 286,54
zł  w  ramach  pomocy  finansowej  między  jednostkami  samorządu
terytorialnego.  W  ramach  tej  pomocy  zostanie  wykonana  nakładka  na
następujących  drogach:  Nowoberezowo-Szostakowo,  Kuraszewo-
Nowokornino, Trywieża-Wieżanka. 

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej w 2024 roku Gminie
Czyże na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Remont dróg
powiatowych  na  terenie  Powiatu  Hajnowskiego  zniszczonych  w  wyniku
działań związanych z ochroną granicy państwa”. 

W  głosowaniu  udział  wzięło  15  Radnych.  ZA  przyjęciem  uchwały
głosowało  15  radnych.  Przewodniczący  w  oparciu  o  wyniki  głosowania
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/13/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  celowej  w
2024  roku  Gminie  Czyże  na  dofinansowanie  zadania  inwestycyjnego
pod  nazwą:  „Remont  dróg  powiatowych  na  terenie  Powiatu
Hajnowskiego  zniszczonych  w  wyniku  działań  związanych  z  ochroną
granicy państwa”; 

(Załącznik Nr 14 do Protokołu)

7.5.    w  sprawie    udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  
celowej  w  2024  roku  Gminie  Dubicze  Cerkiewne  na  dofinansowanie
zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą:  „Remont  (przebudowa)  dróg
gminnych  i  powiatowych  na  terenie  Powiatu  Hajnowskiego
zniszczonych w wyniku działań związanych z ochroną granic państwa”

Zastępca  Wójta,  Kierownik  Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej w
2024  roku  Gminie  Dubicze  Cerkiewne  na  dofinansowanie  zadania
inwestycyjnego  pod  nazwą:  „Remont  (przebudowa)  dróg  gminnych  i
powiatowych  na  terenie  Powiatu  Hajnowskiego  zniszczonych  w  wyniku
działań związanych z ochroną granic państwa”. Nadmienił, iż w związku z
pismem Wójta Gminy Dubicze Cerkiewne i uzgodnieniami pomiędzy Gminą
Dubicze Cerkiewne a Gminą Hajnówka dotyczącymi dofinansowania zadania
inwestycyjnego proponuje się udzielenie dotacji celowej w kwocie 114 632,35
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zł.  w  ramach  pomocy  finansowej  między  jednostkami  samorządu
terytorialnego.  W ramach tej pomocy zostanie wykonana nakładka z betonu
asfaltowego  na  następujących  drogach:  droga  wojewódzka  Poryjewo-
Orzeszkowo oraz Dubicze Osoczne-Jagodnik.  

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej w 2024 roku Gminie
Dubicze Cerkiewne na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą:
„Remont  (przebudowa)  dróg  gminnych  i  powiatowych  na  terenie  Powiatu
Hajnowskiego zniszczonych w wyniku działań związanych z ochroną granic
państwa”. 

W  głosowaniu  udział  wzięło  15  Radnych.  ZA  przyjęciem  uchwały
głosowało  15  radnych.  Przewodniczący  w  oparciu  o  wyniki  głosowania
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/14/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej w
2024 roku Gminie Dubicze Cerkiewne na dofinansowanie zadania

inwestycyjnego pod nazwą: „Remont (przebudowa) dróg gminnych i
powiatowych na terenie Powiatu Hajnowskiego zniszczonych w wyniku

działań związanych z ochroną granic państwa”
(Załącznik Nr 15 do Protokołu)

7.6.  w  sprawie  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Hajnówka na lata 2024-2028;

Zastępca  Wójta, Kierownik  Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt
uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Hajnówka na lata 2024-2028.  Poinformował,  że Program
jest  opracowany  na  okres  co  najmniej  5-ciu  lat  i  zawiera  wszystkie
obligatoryjne składniki  wymagane ustawą. Zapisy w niniejszym programie
zostały  uaktualnione i  dostosowane do  regulacji  ustawy o  ochronie  praw
lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  wszystkie  projekty  uchwał
zostały przeanalizowane i przedyskutowane na posiedzeniach Komisji.   

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
Wieloletniego  Programu Gospodarowania  Mieszkaniowym Zasobem Gminy
Hajnówka na lata 2024-2028. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA
przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych.  Przewodniczący  w  oparciu  o
wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła
uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/15/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Hajnówka na lata 2024-2028

(Załącznik Nr 16 do Protokołu)  
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7.7.    w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  planu  ogólnego  
Gminy Hajnówka; 

Zastępca  Wójta,  Kierownik  Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt
uchwały  wraz  z  uzasadnieniem w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
planu ogólnego Gminy Hajnówka. Podkreślił, iż zgodnie z ustawą, do końca
grudnia 2025 roku Rada Gminy musi  uchwalić plan ogólny gminy, który
zostaje  wprowadzony  w  miejsce  dotychczas  funkcjonującego  studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy.  Pan
Andrzej  Golonko  ponadto  wyjaśnił,  że  plan  ogólny  będzie  aktem  prawa
miejscowego,  w takim samym stopniu wiążącym dla ustaleń miejscowych
planów zagospodarowania przestrzennego gminy jak i decyzji o warunkach
zabudowy i zagospodarowania terenu, będzie wyznaczał obszary, na których
wydanie decyzji o warunkach zabudowy jest dopuszczalne.   

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie

przystąpienia  do  sporządzenia  planu  ogólnego  Gminy  Hajnówka.  W
głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15
radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada
Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/16/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy
Hajnówka

(Załącznik Nr 17 do Protokołu)

7.8. w sprawie   ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  merytoryczne

uzasadnienie  projektu  uchwały  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia  Wójta
Gminy Hajnówka. Poinformował, iż artykuł 18 ustęp 2 ustawy o samorządzie
gminnym określa, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy ustalanie
wynagrodzenia  wójta.  Ustawa  z  dnia  17  września  2021  roku  o
wynagrodzeniu  osób  zajmujących  kierownicze  stanowiska  państwowe  w
artykule 11 wprowadziła maksymalne wynagrodzenia między innymi wójta,
które  nie  może  być  niższe  niż  80%  maksymalnego  wynagrodzenia.
Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku w sprawie
wynagradzania pracowników samorządowych, wydane w oparciu o ustawę,
mówi o tym, że: maksymalne wynagrodzenie na stanowisku Wójta Gminy w
gminie  do  15  tys.  mieszkańców  wynosi  10 250  zł,  maksymalny  poziom
dodatku  funkcyjnego  wynosi  3  150  zł,  przysługuje  dodatek  specjalny
wynoszący 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego
oraz dodatek za wieloletnią pracę przysługuje po 5 latach pracy w wysokości
wynoszącej 5% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego i wzrasta o 1% za
każdy dalszy rok pracy aż do osiągnięcia 20% miesięcznego wynagrodzenia
zasadniczego.  W przypadku naszej  Pani  Wójt  dodatek  za  wysługę  wynosi
20%.  Przewodniczący  nadmienił,  iż  w  dniach  16  i  17  maja  obradowały
Komisje Rady Gminy, na których zostały wypracowane stawki, które zostały
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ujęte  w  projekcie  uchwały.  Wysokość  tych  stawek  przedstawia  się
następująco: wynagrodzenie zasadnicze 9 500 zł, dodatek funkcyjny 3 000
zł, dodatek specjalny w wysokości 30% łącznego wynagrodzenia zasadniczego
i dodatku funkcyjnego oraz 20% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego
za wieloletnią pracę.  

Zastępca  Wójta,  Kierownik  Referatu  Inwestycji,  Planowania
Przestrzennego  i  Gospodarki  Gruntami  -  Andrzej  Golonko  dodał,  że  przy
ustalaniu wynagrodzenia należy wziąć pod uwagę efekty działalności Wójta
Gminy  z  okresu  ostatniej  kadencji.  Wymienił  wysokości  pozyskanych
środków  na  zadania  inwestycyjne  oraz  nazwy  inwestycji  zrealizowanych
przez Panią Wójt w minionej kadencji oraz te, które są realizowane obecnie.
Podkreślił  zaangażowanie  Pani  Wójt  Gminy  Hajnówka  w  walkę  o  prawa
lokalnej społeczności związane z zamiarem utworzenia obszaru Światowego
Dziedzictwa UNESCO Puszcza Białowieska i projektem ustawy w tej sprawie.

Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Jako pierwszy głos zabrał Radny Jarosław Kot. Zgłosił wniosek wraz z

uzasadnieniem  o  zmianę  wysokości  proponowanego  w  projekcie  uchwały
wynagrodzenia zasadniczego Pani  Wójt Gminy o 300 zł do kwoty 9 800 zł.
oraz dodatku funkcyjnego o kwotę 100 zł do wysokości 3 100 zł.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  powyższy  wniosek.  W
głosowaniu  udział  wzięło  15  Radnych.  ZA  głosowało  7  Radnych –
A.Daniluk,  M.Golonko,  J.Kot,  J.Kraśko, I.Romaniuk,  M.Skiepko,
Ł.Treszczotko.  PRZECIW głosowało 8 Radnych – W.Biryłko, W. Grygoruk,
M.Iwaniuk,  A.Jarosz-Szereszewiec,  H.Łukasiewicz,  G.Sacharczuk,
S.Sokołowski,  R.Sołowianiuk.  W  oparciu  o  wyniki  głosowania
Przewodniczący  stwierdził,  że  wniosek  o  podwyższenie  proponowanego  w
projekcie uchwały wynagrodzenia Pani Wójt o 300 zł do kwoty 9 800 zł.  oraz
dodatku  funkcyjnego  o  kwotę  100  zł  do  wysokości  3  100  zł.  –  został
ODRZUCONY. 

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka w formie przedstawionej na
wstępie. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA głosowało 11 Radnych
-  W.Biryłko,  M.Golonko,  W.  Grygoruk,  M.Iwaniuk,  A.Jarosz-Szereszewiec,
H.Łukasiewicz,  I.Romaniuk,  G.Sacharczuk,  M.Skiepko,   S.Sokołowski,
R.Sołowianiuk.  PRZECIW  było  2  Radnych –  J.Kraśko  i  Ł.  Treszczotko.
WSTRZYMAŁO  SIĘ  2  Radnych –  A.Daniluk,  J.Kot.  Przewodniczący  w
oparciu  o  wyniki  głosowania  stwierdził,  że  Rada  Gminy  Hajnówka
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/17/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka.
(Załącznik Nr 18 do Protokołu)

7.9.    w   sprawie   zmiany Uchwały Nr II/3/2024 Rady Gminy Hajnówka z  
dnia 7 maja 2024 r.  w sprawie wyboru członków Komisji  Rewizyjnej
Rady Gminy Hajnówka  .  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Kraśko zwrócił się z prośbą
do Pani  Mecenas  Katarzyny  Tomaszuk o  zabranie  głosu i  przedstawienie
opinii w sprawie  zmiany Uchwały Nr II/3/2024 Rady Gminy Hajnówka z
dnia 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Hajnówka. 

Przed wyrażeniem opinii Pani Mecenas, Przewodnicząca Koalicyjnego
Klubu  Radnych  „Niezależni”  Pani  Alina  Jarosz-Szereszewiec  przedstawiła
projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr
II/3/2024 Rady Gminy Hajnówka z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru
członków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Hajnówka. 

W  tym  miejscu  głos  zabrała  Mecenas  Katarzyna  Tomaszuk.
Poinformował,  iż  zgodnie  z  art.  18a  ust.  2  w  skład  komisji  rewizyjnej
wchodzą  radni,  w  tym  przedstawiciele  wszystkich  klubów  z  wyjątkiem
radnych  tzw.  funkcyjnych.  W  związku  z  tym,  że  został  powołany  Klub,
obecny  skład  osobowy  Komisji  Rewizyjnej  to  dwóch  Radnych  z
nowoutworzonego Klubu oraz dwóch Radnych niezrzeszonych. Nadmieniła, iż
orzecznictwo nie precyzuje tego tematu, ale na podstawie orzeczenia Sądu
Administracyjnego w Lublinie radni niezrzeszenie powinni mieć zapewniony
taki sam udział w pracach Komisji jak przedstawiciele klubów. Pani Mecenas
poinformowała,  iż  w jej  ocenie, skład osobowy obecnej  Komisji  Rewizyjnej
Rady  Gminy  Hajnówka  jest  prawidłowy,  w  takim  składzie  liczbowym
funkcjonuje  od  1994  roku  i  nie  istnieje  konieczność  powoływania  nowej
osoby.  W  obecnym  składzie  reprezentacja  Klubów  jest  zachowana,  ale
decyzja oczywiście należy do Radnych.  

Głos  zabrała,  Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Finansów  i
Rozwoju Gospodarczego Walentyna Biryłko. Zwróciła się do Pani Mecenas i
do wszystkich zebranych, wyraziła swoją opinię na temat nieprawidłowych
zapisów  w  Regulaminie  Rady  Gminy  oraz  na  temat  nieprawidłowości
zaistniałych  przy  ukonstytuowaniu  Komisji  Rady  Gminy.  Podkreśliła,  iż
projekt  uchwały  został  sporządzony  prawidłowo,  w  porozumieniu  z  radcą
prawnym. Pani W.Biryłko poprosiła o podjęcie uchwały. 

Podjęto dyskusję. Głos zabrała ponownie Pani Mecenas Katarzyna
Tomaszuk,  następnie  Pani  Walentyna  Biryłko,  Radny  Mikołaj  Golonko  a
następnie ponownie Walentyna Biryłko. 

Pani  Wójt  Gminy Lucyna Smoktunowicz zwróciła  się z  prośbą do
Przewodniczącego Rady o wyrażenie zgody na opuszczenie przez nią Sesji.
Przewodniczący wyraził zgodę. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Kraśko. Wyraził
swoje niezadowolenie na temat niezachowania parytetów w składach Komisji
Rady Gminy.

Przewodniczący Rady odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i Pani
Mecenas. Poinformował, iż nie ma wpływu na wybór członków komisji oraz
ich  przewodniczących.  Zauważył,  że  Pani  Mecenas  w  swojej  wypowiedzi
wyjaśniła  dogłębnie  zaistniałe  niejasności  oraz  stwierdziła,  że  wszystkie
czynności związane z procedowaniem uchwały są zgodne z prawem. Ponadto
zauważył, iż Klub Radnych działa zgodnie z prawem. 

Przewodniczący  zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  głosowanie  projekt
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/3/2024 Rady Gminy Hajnówka z
dnia 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Hajnówka. 

13



W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  ZA głosowało 10 Radnych -
W.Biryłko, W. Grygoruk, M.Iwaniuk, A.Jarosz-Szereszewiec, H.Łukasiewicz,
I.Romaniuk,  G.Sacharczuk,  M.Skiepko,   S.Sokołowski,  R.Sołowianiuk.
PRZECIW było 5 Radnych –  A.Daniluk,  M.Golonko, J.Kot,  J.Kraśko i  Ł.
Treszczotko.  Przewodniczący w oparciu o wyniki  głosowania  stwierdził,  że
Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 

Uchwała nr III/18/24
Rady Gminy Hajnówka
z dnia 27 maja 2024 r.

w sprawie zmiany Uchwały Nr II/3/2024 Rady Gminy Hajnówka z dnia 7 maja
2024 r. w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Hajnówka
(Załącznik Nr 19 do Protokołu)

Do punktu 8-go.    Zapoznanie się z informacją z realizacji Uchwał Rady  
Gminy podjętych od sierpnia 2023 roku do marca 2024 r  .  

Informację  z  realizacji  Uchwał  Rady Gminy podjętych od sierpnia
2023 roku do marca 2024 r. przedstawił Zastępca Wójta, Kierownik Referatu
Inwestycji,  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Gruntami  -  Andrzej
Golonko. 

Do przedstawionej informacji uwag nie zgłoszono. 
(Załącznik Nr 20 do Protokołu)

Do punktu 9-go.  Pytania i wolne wnioski.
Jako  pierwsza  głos  zabrała  Sołtys  wsi  Stare  Berezowo  Barbara

Panasiuk. Wystąpiła z prośbą do Pana Przewodniczącego Rady o udzielenie
informacji  czy  sołtys  ma  prawo  do  złożenia  interpelacji  oraz  czy  w
najbliższym  czasie  byłaby  możliwość  zorganizowania  spotkania  z  nowymi
radnymi,  nowymi  sołtysami  i  radcą  prawnym,  który  przedstawiłby
uprawnienia sołtysów i radnych. 

Przewodniczący  odniósł  się  do  zadanych  pytań.  Poinformował,  iż
sołtysi  mogą składać zapytania i  wnioski,  mogą uczestniczyć w obradach
Rady Gminy bez prawa głosowania oraz wyraził aprobatę pomysłu spotkania
z  Panią  mecenas.  Ponadto  poinformował,  iż  wszelkie  materiały  będące
przedmiotem sesji  są  dostępne  mieszkańcom,  sołtysom i  znajdują  się  na
„Portalu mieszkańca Gminy Hajnówka”. 

Ponownie głos zabrała Sołtys wsi Stare Berezowo Barbara Panasiuk.
Poinformowała o zebraniu sołeckim wsi Stare Berezowo, które miało miejsce
w dniu 20 maja. Wyraziła ubolewanie, iż nikt z Urzędu Gminy nie przybył,
mimo  zaproszenia.  Podziękowała  Radnemu  Łukaszowi  Treszczotko  za
przybycie na zebranie i udzielenie informacji w ramach swojej wiedzy. Pani
Sołtys  poinformowała,  iż  w  najbliższym  czasie  na  ręce  Pana
Przewodniczącego  zostaną  złożone  interpelacje.  Przytoczyła  główne  tematy
poruszone na spotkaniu sołeckim. Dotyczyły one: bezpieczeństwa na drodze
we  wsi  Stare  Berezowo.  W  tym  miejscu  Pani  Sołtys  odczytała  treść
przygotowywanej  interpelacji.  Ponadto  poruszyła  temat  jakości  wody  w
Starym Berezowie. W imieniu mieszkańców i swoim zwróciła się z prośbą o
zbadanie wody i podjęcie działań w kierunku poprawy jakości wody. Ostatnią
poruszoną  kwestią  był  temat  udostępniania  świetlicy  wiejskiej  w  Starym
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Berezowie i  wymiana zamków w świetlicach na terenie Gminy i odebrania
kluczy  Kołu  Gospodyń.  Skierowała  pytanie  na  jakiej  podstawie  zostały
odebrane klucze Kołu Gospodyń Wiejskich? 

Do  poruszonych  tematów  odniósł  się  Zastępca  Wójta,  Kierownik
Referatu  Inwestycji,  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Gruntami  -
Andrzej  Golonko.  Poinformował,  że  woda z  wodociągu Nowoberezowo  jest
cyklicznie, co 3 miesiące badana, spełnia wszelkie standardy, nie występują
żadne  zanieczyszczenia.  Dodał,  że  została  zgłoszona  prośba  do
zarządzającego  wodociągiem  o  częstsze  płukanie  sieci,  co  powinno
zmniejszyć zakamienienie. Ponadto odniósł się do tematu bezpieczeństwa na
drodze w Starym Berezowie. Wyjaśnił, iż jest to droga powiatowa i wszelkie
prośby  o  ujęcie  w  budżecie  tego  zadania,  należy  kierować  do Starostwa
Powiatowego. Gmina Hajnówka może jedynie partycypować w kosztach tego
przedsięwzięcia.   

Do udzielenia odpowiedzi  na pytanie dotyczące kluczy do świetlic
wiejskich została poproszona Pani Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w
Dubinach  Janina  Kaliszuk.  Wyjaśniła,  że  świetlice  nie  są  pozamykane  a
klucze są przekazywane w przypadku wynajmu. Do dyskusji  włączyła się
Sołtys  Lipin  Olimpia  Bołtromiuk.  Zapytała,  dlaczego  zostały  wymienione
klucze  na  nowe?  Pani  Dyrektor  wyjaśniła:  w  związku  z  tym,  że  klucze
posiadały Koła Gospodyń, zużywano dużo energii elektrycznej. W związku z
tym zostanie sporządzone porozumienie, które powinno wyjaśnić sprawę. 

Jako kolejny głos zabrał Wiceprzewodniczący Radny Gminy Roman
Sołowianiuk. Skierował pytanie do Pana Andrzeja Golonko: Czy coś się dzieje
w  sprawie  firmy  LEIER?  Zastępca  Wójta,  Kierownik  Referatu  Inwestycji,
Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Gruntami  -  Andrzej  Golonko
wyjaśnił, iż firma Leier w najbliższym czasie nie zamierza otwierać kopalni
iłów i uruchamiać produkcji cegły. W ostatnim czasie przedstawiciel tej firmy
zgłosił  się  do  Urzędu  Gminy  z  pomysłem  budowy  na  całym  terenie
nieruchomości farmy fotowoltaicznej celem osiągnięcia dochodów. Temat jest
otwarty.    

Ponownie głos zabrała Sołtys wsi Stare Berezowo Barbara Panasiuk.
Wróciła do tematu kluczy do budynków świetlic wiejskich. Przytoczyła zapis
z Regulaminu Świetlic wiejskich: „Świetlica wiejska jest miejscem spotkań
integrującym  środowisko”.  Zadała  pytanie  odnośnie  Świetlicy  w  Starym
Berezowie: Dlaczego zostały zmienione zamki i na jakiej podstawie odebrane
zostały  klucze  Kołu  Gospodyń Wiejskich,  które  sporadycznie  korzystały  z
pomieszczeń  Świetlicy?  Pani  Sołtys  zwróciła  uwagę  na  fakt,  że  Koło
Gospodyń Wiejskich to nie  tylko promocja sołectwa ale również promocja
Gminy. 

Ponownie  głos  zabrał  Wiceprzewodniczący  Radny  Gminy  Roman
Sołowianiuk,  jako  pełniący  funkcję  Sołtysa  wsi  Trywieża.  Wyraził  swoją
opinię na temat faktu odebrania kluczy od Świetlicy Wiejskiej w Trywieży.

W powyższym temacie  głos  zabrał  również  Sołtys  wsi  Pasieczniki
Duże Adam Kraśko.

Przewodniczący Rady odniósł  się  do dyskusji  na temat kluczy do
Świetlic Wiejskich. Wyraził swoją prośbę, aby osoby sporządzające wcześniej
wspomniany  regulamin,  skonsultowały  się  z  Sołtysami,  Przewodniczącymi
Kół Gospodyń Wiejskich i wypracowały porozumienie w tym temacie. 
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Przewodniczący  poinformował  również  o  piśmie  mieszkańca  wsi
Skryplewo na temat Internetu szerokopasmowego. Ponadto poinformował o
prawdopodobnym uruchomieniu  w  2025  r.  funduszy  unijnych  na  rozwój
infrastruktury  internetowej.  Dodał,  iż  temat  ten  jest  monitorowany  przez
pracownika Urzędu Gminy. Poinformował o piśmie Sołtysa wsi Borysówka z
propozycją budowy placu zabaw dla dzieci  oraz zakomunikował,  iż  Radny
Gminy  Hajnówka  Łukasz  Treszczotko,  z  okazji  Dnia  Samorządu
Terytorialnego, miał zaszczyt uczestniczyć w spotkaniu z Głową Państwa w
Pałacu  Prezydenckim.  Jako  jeden  z  najmłodszych  samorządowców
reprezentował i promował naszą Gminę.       

Do punktu 10-go.  Zamknięcie obrad III Sesji Rady Gminy Hajnówka.
Wobec braku innych spraw Przewodniczący zamknął obrady III sesji

Rady Gminy Hajnówka. 

Protokołowała:
Taisa Własiuk

Przewodniczący Rady 

       Wiktor Grygoruk

Hajnówka, 10 lipca 2024 r.
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